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Plats och tid 
 
 
 
 
 
 
 
 

Centrumhuset , Robertsfors, 2017-12-11, kl 14.00 – 16.30 
                

 
 
Beslutande 
 

Kjell-Åke Nilsson (s), ordförande 
Harriet Hedlund (s), VLL 
Per Boström Johansson (s) 
Marta Pettersson (c) 
Liv Granbom 
Lars Tängdén (C) 
 

 
Övriga deltagare 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Clarence C Andersson Informationssekreterare 
Lisbet Olofsson Sisu 
Åsa Ögren (VIF)  
Carola Degerman (Hälsocentralen) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

     
    

   
   

 
 

    
    

     
 

    
     

   
     

     
      

       
        

    

 
  
 
Justeringens tid och plats Kommunkontoret  
 
 
Underskrifter Sekreterare 

  
Paragraf 45-52 

 Clarence C Andersson  

 Ordförande 
         
                               

 

 
Kjell-Åke Nilsson 
 

 

 
 
Justerare 

  

 Harrieth Hedlund  

 ANSLAG/BEVIS 
 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Folkhälsorådet 
 
Sammanträdesdatum 2017-12-11 
 
Datum för anslags uppsättande  Datum för anslags nedtagande  
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret Robertsfors 
 
Underskrift   
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§ 1 
 
   
Godkännande av föredragningslista 
 
Inga inlägg 
 
Folkhälsorådets beslut 
 
Föredragningslistan godkänns. 
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§ 2 
 
   
Föregående protokoll 
 
Har getts ut i förväg. 
Skall notera att Eva-Marie samt Liv Granbom inte stod med som närvarande i 
det protokollet. 
 
Skall även notera att det är viktigt att Liv Granbom är med i kommande 
utskick 
 
Folkhälsorådets beslut 
 
Magnus skall notera i föregående protokoll att Eva-Marie och Liv var med 
bland de närvarande, samt i framtida utskick inkludera Liv Granbom. 
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§ 3 

 
 

Informationsrunda  
 
Landsting 
Carola Degerman berättade om att de kommer starta ett projekt kring 
rörelseträning för diabetespatienter efter nyår, med cirka 10 individer. Detta 
sker på såväl individ som gruppnivå. De kommer ta in Diabetesföreningen 
som samarbetspart och deras tanke är att diabetespatienterna ska få bättre 
värden och må bättre. Fokuserar just nu på diabetiker, men kommer fokusera 
mer på unga och andra relevanta målgrupper senare. Tanken är att slussa ut 
dessa patienter i livsmönster/föreningar efter projektet, för kontinuitet. 
Kommunen kommer troligtvis bli involverad i detta i framtiden. Kommer 
lägga ett stort fokus på det som hanteras i VHU.  
 
Harrieth berättade att Diabetesförbundet och Landstinget hade en 
informationsträff tidigare, varpå de nu kommer göra en liknande 
informationsträff med Funktionsrätt rörande E-hälsa och att det inte kommer 
skapa en förlust i det personliga mötet. Vidare är konventionen för jämlikhälsa 
fortsatt på gång, och det kommer exempelvis bli förändringar i målområdena 
från 11 st till 8 st vilket kan vara bra att känna till. Det har även gjorts ett 
samarbete mellan de 4 nordliga landstingen inriktat till nyanlända men som de 
tror skulle vara lämpad för fler målgrupper. Detta handlar om lagstiftning, 
smittskydd m.m. kring området ”sex och samlevnad”. Det är 6 filmer med 
namnet ”Nästan allt om sex i Sverige”, och finns på Youtube. 

 
Sociala  
Hade inget nytt att säga 
   
Skolan 
Det har börjat serveras vegetarisk alternativt i alla skolor förutom Åkullsjön i 
höst. De har även reviderat kostpolicyn, då skolorna ska ha två alternativa 
rätter för att följa livsmedelverkets nya rekommendationer. Utmaningar för 
måltidsverksamheten framöver består i: Nya kostråd rörande äldreomsorgen, 
vilket kommer påverka det praktiska arbetet i köket och arbetet i 
boendeavdelningarna. Mer fokus på individanpassad mat och valfrihet.  
 
Tillväxt 
Strateg för Folkhälsa och Besöksnäring håller på att anställas, många 
kvalificerade kandidater.  
 
Kommun 
Kjell-Åke berättade om RUSA ansökan samt att den beviljades. 
Syftar till att minska sjuktalen i kommunen och bland medlemmarna i 
Företagshälsan. Beviljat 3 miljoner kronor för de kommande åren.  

 
SISU 
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Håller för närvarande på att försöka få igenom ett projekt och har i övrigt även 
noterat att det är väldigt aktuellt med vandringsleder och dylikt just nu. 
SISU fortsätter även sitt samarbete med föreningarna för att främja friskvården 
i kommunen. Det finns en tanke om att Företagshälsan ska kunna skapa en 
Korpen-förening för att främja olika typer av hälsofrämjande aktiviteter, men 
innan dess så måste de få sitt projekt beviljat.  
Slutligen funderar SISU kring hur det kommer bli med kommunens 
föreningskunniga tjänsteperson. Hoppas att det kommer fungera i framtiden. 
 
Kommunstyrelsen 
Lars berättade om att KS kommer åka till Norsjö och att det finns ett förstärkt 
fokus på att jobba med Folkhälsa. 
 
Inväntar fortfarande på den Folkhälsopolitiska planen, men denna kommer att 
bearbetas mer efter besöket i Norsjö.  
 
 
Folkhälsorådets beslut 
 
Folkhälsorådet tackar för informationen.  
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§ 4 
 
  
Information Arbetsmarknadsenheten och Ung & Framåt 
 
Zorica Grubor kom och berättade om Arbetsmarknadsenheten, 
Integrationsenheten och projektet Ung & Framåt. Inledningsvis beskrev hon 
den lagmässiga bakgrunden för Samordningsförbunden, som syftar till att 
stödja individer som står långt från arbetsmarknaden. Robertsfors har varit 
med i Umeåregionens Samordningsförbund sedan början av 2017. Vidare 
beskrev Zorica vilka typer av insatser och aktiviteter som finns tillgängliga för 
olika aktuella målgrupper. De aktuella målgrupperna är exempelvis 
utomnordiskt födda, de med endast förgymnasial utbildning, de som har 
funktionsnedsättningar o.s.v. Det finns så många olika aktörer som individer 
behöver komma i kontakt med, varpå samverkan blir rationellt. 
 
BEAS 
Zorica berättade därefter om ”Beredningsgruppen till arbete och studier” 
(BEAS). De som ingår: Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Sociala, Barn 
och Utbildning, Kommunala Aktivitetsansvaret (KAA), 
Arbetsmarknadsenheten (med ASAP och Integrationsenheten). Ifall det finns 
samverkansbehov mellan 2 eller fler myndigheter så aktualiseras individer i 
BEAS-gruppen. Individer ger samtycke för att samverkan ska kunna ske, 
varpå individanpassade lösningar ordnas. Kan exempelvis handla om 
hemmasittande ungdomar, men annars individer med samverkansbehov 
mellan 16-65 år. Gamla siffror indikerar på att det har funnits upp emot ett 40-
tal hemmasittande ungdomar. 
 
Carola (HC) frågade om möjligheten att samverka med BEAS, varpå Zorica 
rekommenderade att de skulle kontakta Petra Andersin..  
 
Några lokala lösningar som individer kan rekommenderas är exempelvis: 
ASAP, ASAP X, Ung & Framåt, Brukbart, Extratjänster, 
arbetsträning/arbetsprövning, praktik och studier. Men det finns även 
lösningar som vi har tillgång till i Umeå. 
 
BEAS har i år lyft 28 individer, varav 23 har beviljats och 5 nekats samverkan. 
 
Då flera var tvungna att lämna mötet vid 15.00 så vill de att presentationerna 
skickas tillsammans med minnesanteckningarna. 
 
Integrationsenheten: 
Inledningsvis har de gjort en namnförändring från Flyktingmottagningen till 
Integrationsenheten, då frågan är så mycket bredare. Deras uppdrag är att 
bosätta/ta emot vuxna nyanlända med uppehållstillstånd, vilket är 20 stycken 
per år, men kommer även få ta hand om en kvotfamilj. De samverkar med ett 
flertal olika myndigheter, språkvänner, hyresvärdar, Lärcentrum, 
Hälsocentralen, ideella föreningar m.m.  
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Etableringen för individerna är 2 år, som de tillsammans med 
Arbetsförmedlingen planerar, exempelvis att individen ska läsa SFI eller 
liknande. 
 
Ung & Framåt 
Slutligen berättade Zorica om projektet Ung & Framåt. Är en hälsofrämjande 
verksamhet i projektform, finansierat av MUCF. De motverkar den onda 
spiralen, och arbetar med hemmasittande ungdomar mellan 15-25 som är 
folkbokförda i Robertsfors kommun och saknar sysselsättning (arbete eller 
studier). Vanligt bland ungdomarna är exempelvis socialfobi, ingen 
framtidstro, missbruk, bristande språkkunskaper, diagnoser och avsaknad av 
motivation. Därmed blir låg självkänsla och psykologisk ohälsa 
förekommande. Individerna kan bli aktualiserade till Ung & Framåt på flera 
sätt, exempelvis av anhöriga som är oroliga. Särskilt viktiga 
samverkansaktörer i detta är KAA och BEAS.  
 
De arbetar med att hantera de svårigheter som individerna har, genom 
regelbundna träffar både individuellt och i grupp. Detta kan exempelvis handla 
om motiverande samtal, frukost, studiebesök, införande av schema och att de 
ständigt har ett fokus på individens vilja. Just nu har de 9 aktualiserade 
individer inom projektet. Handlar om 3 tjejer och 6 killar, vilket är vanligt 
inom andra liknande verksamheter. Under 2018 kommer de ha ett förstärkt 
fokus på nyanlända ungdomar. 
 
En fråga: Hur kommer framtiden för denna typ av verksamhet se ut i 
Robertsfors kommun. 
Svar: Zorica håller med i frågeställningen, och hoppas att denna verksamhet 
blir permanent på något sätt.  

 
 
 
Folkhälsorådets beslut 
 
Folkhälsorådet tackar för informationen. Magnus skickar ut dessa 3 
presentationer med minnesanteckningarna. 
 
______ 
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§ 5 

  
Information Robertsforshälsan 
 
Utskriven sammanfattning för Robertsforshälsan gavs ut.  
 
Folkhälsorådets beslut 
 
Folkhälsorådet tackar för informationen. Begär att Robertsforshälsan bjuds in 
till kommande Folkhälsorådets möten, för att kunna ge en berättelse då istället. 
 
 
______ 
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§ 6 
 
Övriga frågor  

 
Inga övriga frågor 
  
 
______ 
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§ 7 
 
  
Nästa möte  
- 27 Feb: 13.00 
- 28 Maj: 13.00 
- 10 Sep: 13.00 
- 15 Nov: 13.00 
 
Samtliga lokaler har nu bokats! 
 
 

 
 
______ 
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§ 8  

 
_________________ 
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§ 9  

 
 

 
 

______________________ 
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